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[Ragnhild Andersen.] 
især de invaliderede, der satte helbredet 
til i kampen for Danmarks frihed, og en- 
kerne, der mistede deres kære? Selv om 
penge ikke er alt, finder jeg, at en ajour- 
føring af hædersgaverne ville, være en ret- 
færdighedshandling og tillige en påskønnelse. 
Det er på denne baggrund, jeg har stillet 
det spørgsmål til den højtærede social- 
minister, om ministeren ikke agter i anled- 
ning af 15 års dagen for Danmarks befrielse 
at foreslå hædersgaverne til de i for- 
bindelse med krigen og besættelsen hårdest 
rauite reguleret på samme måde, som det 
skete ved 10 års dagen for befrielsen. 

Socialministeren (Bomholt): Spørgsmålet 
kan jeg besvare bekræftende; en sådan 
forhøjelse har jeg allerede for nogen tid 
siden taget op til overvejelse. Det er imid- 
lertid fundet rimeligt at samle den med et 
par andre særlige skridt inden for den 
sociale lovgivning, som foreslås gennemført 
i anledning af kongens og dronningens 
sølvbryllup den 24. maj i år: Et  på gennem- 
førelsen heraf sigtende lovforslag forventer 
jeg at kunne fremsætte i det høje ting i 
morgen. 

Ragnhild Andersen: Jeg takker social- 
ministeren for tilsagnet om, at regeringen 
viL foreslå hædersgaverne forhøjet, og jeg 
vil gerne udtrykke håbet om, at det må ske 
så betids, at de, der er tale om, vil kunne 
få hædersgaven udbetalt til den '5. maj, 
Danmarks frihedsdag. 

Hermed sluttede spørgsmålet, og spørge- 
tiden var dermed til ende. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående forslag til folketingsbeslutning om 
besparelser i udenrigsministeriets admini- 
strationsomkostninger [af Ninn-Hansen m. 
ti]- 

Valgt blev: Victor Or am, Holger Eriksen, 
Per Hækkerup, Frode Jakobsen, Hans R. 
Knudsen, Kolbjørn, Carl Petersen, Lannung, 
Niels 'Andersen, Henry L. W. Jensen, 
Henry Christensen, Damsgaard, Per Feder- 

spiel, Helga Pedersen, Ninn-Hansen, Gott- 
schalck-Hansen og Marie Antoinette von Low- 
zow. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
udenrigsministeren [af Fuglsang m. fi.]. 

(Forespørgslen findes i tidenden sp. 4967). 

Formanden: Hvis ingen gør , indsigelse 
mod fremme af denne forespørgsel, betrag- 
ter jeg tingets samtykke dertil som givet. 

Per Hækkerup: Jeg begærer afstemning. 

Formanden: Der vil da være at foretage 
afstemning om, hvorvidt forespørgslen skal 
fremmes. 

Fremme af forespørgslen 
nægtedes med 122 stemmer mod 6. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
anlæg af en statshavn på -Rømø. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3323, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
863). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling 
sattes til forhandling under ét. 

Gorrsen: Udvalget vedrørende forslag 
til lov om anlæg af en statshavn på Rømø 
har holdt 5 møder og har sammen med 
den højtærede minister for offentlige ar- 
bejder besigtiget de ved Havneby på Rømø 
beliggende arealer, som Rømø og Skærbæk 
kommuner har erhvervet til anlæg af hav- 
nen og den fremtidige bebyggelse. 

Det er mit håb, at detailprojekteringen 
af Rømø statshavn kan påbegyndes umid- 
delbart efter lovforslagets tredje behandling 
i det høje ting, og at arbejdet med selve 
havneanlægget kan iværksættes så betids, 
at havnen kan stå klar til brug i sommeren 
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[Gorrsen.] 
1962, da man derved imødekommer det af 
den lokale befolkning fremsatte ønske om 
en hurtig gennemførelse af havneproj ektet. 

Jeg kan med disse bemærkninger på hele 
udvalgets vegne anbefale lovforslaget til 
vedtagelse uændret. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets §§ 1-4 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse imod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er ved- 
taget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om skibsregistrering. 

(Første behandling findes i tidenden 
sp. 2996, udvalgets betænkning i tillæg B. 
sp. 849). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke 
stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slaget og spørgsmålet om lovforslagets 
overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

K. Axel Nielsen: Da mit partis ordfører, 
det ærede medlem hr. Peter Nielsen, ikke 
er til stede, skal jeg på mit partis vegne 
gøre rede for lovforslagets behandling i 
udvalget. 

Lovforslaget om skibsregistrering har 
været til behandling i det samme udvalg, 

som har behandlet lovforslagene om æn- 
dringer i konkursloven, tinglysningsloven 
og lov om rettens pleje. 

Vi gennemførte en ændring af tinglys- 
ningslovens § 40, og under udvalgsbehand- 
lingen blev der af handelsministeren stillet 
et ændringsforslag til skibsregistrerings- 
lovens § 49, der ganske svarer til ændrin- 
gen af tinglysningslovens § 40. Det må være 
naturligt at gennemføre den samme æn- 
dring i skibsregistreringslovens § 49, som 
blev gennemført, for så vidt angår ting- 
lysningslovens § 40. 

Jeg anbefaler, at man stemmer for 
ændringsforslaget, ,og anbefaler, at lov- 
forslaget nyder fremme. 

Handelsministeren (Lars P., Jensen): Jeg 
kan på min forgængers og egne vegne 
takke udvalget for den enstemmige tilslut- 
ning til lovforslaget. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Ændringsforslaget, § 1, således ændret, 
og § 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse imod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er ved- 
taget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
styrelsen af statens hospitalsvæsen for sinds- 
lidende. 

(Første behandling findes i tidenden 
sp. 3926, udvalgets betænkning i tillæg B. 
sp. 865). : 
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